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Kérdés

Dr. Szili Katalin
az Országgyűlés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

„A Magyar Köztársaság Kormánya és a Nemzeti Vagyonkezel ő Zrt kialakította-e már a
vízközművekre vonatkozó vagyonhasznosítási stratégiáját?” címmel a Házszabály 91 . §-a
alapján kérdést kívánok benyújtani Dr. Veres János Pénzügyminiszter Úrhoz .

A kérdésre a választ írásban kérem.

Tisztelt Miniszter Úr !

Az Országgyűlés által ez év tavaszán elfogadott Nemzeti Éghajlatváltozási Stratégi a
megfogalmazása alapján is kijelenthetjük, hogy az egészséges ivóvíz biztosíthatóság a
immáron nemzetbiztonsági kérdéssé is vált. Meggyőződésem tehát, hogy a még nemzet i
tulajdonban lévő vízközműveknek továbbra is közösségi tulajdonban kell maradniuk .
Mindemellett az is tényként kezelend ő, hogy az egészséges ivóvíz biztosítása az
önkormányzatok kötelezettségei közé tartozik. A vonalas közművek önkormányzat i
tulajdonba adása még az 1990-es évek els ő felében megtörtént, kivéve a regionális vízm űvek
vagyonát. A vízközművek bizonytalan jövőbeni helyzetét mérlegelve ez év tavaszán az
érintett települések arra a döntésre jutottak, hogy a jelenleg állami tulajdonban lév ő
szolgáltatók részvényeit lakosságszám arányosan, és egyben térítésmentesen kérik saját
tulajdonukba átadni . Az igényt bejelentő tatabányai önkormányzat 2008 . július 8-án azt a
választ kapta Somkuti István társasági potfolióért felel ős vezérigazgató helyettestő l, hogy az
állami tulajdonra vonatkozó vagyonkezelési stratégia kidolgozás alatt áll, s anna k
elkészítéséig az önkormányzat szíves türelmét kérik .

Tisztelt Miniszter Ur!

Miközben az önkormányzatok a részvényátadás lehetőségéről érdeklődtek, az MNV Zrt.
rendkívüli tulajdonosi közgyűléseket kezdeményezett a regionális vízművek összevonása
érdekében . Az EDV Zrt. esetében mindezt a kisebbségi tulajdonos önkormányzat el őzetes
tájékoztatását mellőzve. A társaság igazgatósága két alkalommal is meghiúsította az MN V
Zrt. ilyen irányú kezdeményezését. A történtek hatására Tatabánya Város Önkormányzat a
egybehangzó döntéssel határozatban nyilvánította ki abbéli szándékát, hogy az ÉDV Zrt.-ben
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– a törvényben alapfeladatául meghatározott vezetékes ivóvízellátás, szennyvízelvezetés és
tisztítás hatékony és biztonságos biztosítása érdekében - meghatározó tulajdonjogot kívá n

szerezni. Ennek érdekében a szóban forgó önkormányzat 2008 . augusztus 28 .-án keltezett
levelében - melyet Kamarás Zoltán ügyvezető igazgató számára címzett -, bejelentette
részvényvásárlási szándékát, illetve kezdeményezte az ehhez szükséges tárgyaláso k
lefolytatását . A levél megküldése óta eltelt egy hónap alatt a megkeresésre válasz ne m
érkezett .

Tisztelt Miniszter Úr !

A fentiek figyelembevétele mellett kérdezem, hogy a Magyar Köztársaság Kormánya, illetve
a Nemzeti Vagyonkezel ő Zrt. kialakította-e már a vízközművekre vonatkozó
vagyonhasznosítási stratégiáját? Érdemben kívánják-e elbírálni az érintett önkormányzato k
ingyenes részvényjuttatási beadványát? Kívánnak-e válaszolni a részvényvásárlási szándéko t
bejelentő tatabányai önkormányzat megkeresésére? Igaz-e az a hír, hogy a regionáli s
vízművek részvényeit a Kormány be akarja vonni az Új Tulajdonosi Programba? Tervezi –e a
Kormány a regionális vízművek szervezeti átalakítását, tőzsdére vitelét, valamint esetleges
privatizációját a 2010-ig tartó kormányzati ciklusban ?

Kérem megtisztelő válaszát !

Budapest, 2008 . október 2 .

Bencsik János
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